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Vážení spoluobčané, 

stejně jako v předchozích letech, i letos se dá v naší obci velmi snadno poznat nástup 
„topné sezóny“. Již první podzimní ochlazení se projevilo zhoršením ovzduší a zápachem 
pocházejícím z pálení téměř všeho, co hoří. Je skutečně velmi smutné, že si tito „paliči“ ne-
uvědomují, že svým chováním ohrožují zdraví všech. Znovu tedy vyzývám všechny občany 
k zodpovědnosti.

S mým úvodním posteskem souvisí také zklamání nad účastí při besedě Dýchejme čistý 
vzduch!, která se konala v úterý 3. listopadu v Obecním domě. Zde se mohli občané do-
zvědět informace o plánované další možnosti získat tzv. kotlíkové dotace sloužící k výměně 
starých kotlů za nové ekologičtější, o dopadech spalování nevhodných paliv i skutečnosti, 
že od 1. září 2022 již nebude možné topit v běžných kotlích na tuhá paliva, ale kotle budou 
muset splňovat parametry minimálně 3. emisní třídy. Této velmi zajímavé besedy se zú-
častnilo zhruba 20 občanů, což je přes masivní informační kampaň skutečně žalostně málo. 
Upozorňuji tedy i touto cestou, že Moravskoslezský kraj pravděpodobně 18. 12. 2015 vyhlá-
sí novou výzvu k předkládání žádostí o podporu z Operačního programu Životní prostředí 
2014 – 2020 na realizaci krajských programů na podporu výměny stávajících nevyhovujících 
kotlů na pevná paliva s ručním přikládáním v rodinných domech – tzv. kotlíkové dotace. 
Cílem je motivovat majitele nevyhovujících zdrojů vytápění k výměně za ekologičtější a tím 
ke snížení emisí z lokálního vytápění domácností v Moravskoslezském kraji. Celkový před-
poklad je výměna přes 3 000 kotlů. Kotlíkové dotace budou určeny pro fyzické osoby na 
výměnu zdroje vytápění v rodinných domech. Příjem žádostí o dotace by pak měl probíhat 
v období od 1. února 2016 do 29. dubna 2016. Základní informace a podmínky pro získání 
dotace na výměnu kotle budou uvedeny na webové stránce kraje http://lokalni-topeniste.
kr-moravskoslezsky.cz/ v sekci KOTLÍKOVÉ DOTACE. Navíc na webové stránce obce 
připravujeme přímý odkaz na tyto stránky, abychom občanům Ludgeřovic umožnili co nej-
snadnější přístup ke všem potřebným informacím.

Obec Ludgeřovice po dohodě s městem Hlučín a Městskou policií v Hlučíně uzavřela 
veřejnoprávní smlouvu, na jejímž základě bude MěP Hlučín vykonávat od 1. 1. 2016 na 
území obce Ludgeřovice úkoly, stanovené zákonem č. 553/1991 Sb., o obecní policii nebo 
zvláštními zákony. V praxi to tedy znamená, že od Nového roku můžeme po dohodě využí-
vat služeb MěP Hlučín při ochraně veřejného pořádku, hlídkové činnosti, měření rychlosti 
apod. Častým problémem, který může MěP řešit, je také například špatné parkování, které 
zejména v zimních měsících velmi komplikuje situaci při zimní údržbě. Proto již v předstihu 
upozorňuji řidiče, aby skutečně neodstavovali svá vozidla na ulicích, neboť převážná většina 
našich ulic skutečně neumožňuje díky své malé šířce parkování žádných vozidel. Věřím, že 
řidiči mou výzvu pochopí a nebudeme muset tyto přestupky v zimě řešit.

Závěrem mi dovolte poděkovat Vám všem za celoroční aktivní spolupráci při rozvoji naší 
obce a popřát Vám příjemné prožití adventu i Vánoc a správný vstup do roku 2016.

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice

Slovo starosty
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Zastupitelstvo obce
Výtah z Usnesení z 6. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice 
(dále ZO), konaného dne 26. 10. 2015 v Obecním domě v Ludgeřovicích

ZO schválilo •	 program zasedání, který předložil starosta obce, rozšířený o bod č. 5 – „Vy-
hodnocení nabídek zájemců o koupi pozemků v lokalitě U Rybníků“ a rozhodlo, že o každém 
bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.
ZO schválilo•	  rozpočtové opatření č. 5 v rozpočtu obce na r. 2015 ve znění předloženého 
návrhu.
ZO rozhodlo•	  o uzavření smluv o zřízení věcného břemene – služebnosti inženýrské sítě 
s vlastníky pozemků, dotčených stavbou splaškové kanalizace obce Ludgeřovice.
ZO rozhodlo•	  o uzavření smluv o smlouvách budoucích o zřízení věcného břemene – 
služebnosti inženýrské sítě s vlastníky pozemků, které budou dotčeny stavbou splaškové 
kanalizace obce Ludgeřovice.
ZO zmocnilo•	  Radu obce Ludgeřovice, aby v rámci své schůze, která se uskuteční dne 
2. 11. 2015, provedlo v postavení komise vyhodnocení nabídek zájemců o koupi pozemků 
v lokalitě U Rybníků, a to v souladu s „mechanismem prodeje“, schváleném na 5. zasedání 
ZO dne 9. 9. 2015.
ZO vzalo na vědomí•	  zprávu starosty o průběhu jednání 6. zasedání ZO Ludgeřovice.

VB.

Krásný vánoční čas,
nový rok 2016 naplněný

pohodou, zdravím
a radostí ze života

přejí
zaměstnanci

Obce Ludgeřovice
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Kultura
OBECní KnIHOVnA LUDGEŘOVICE

Beseda se spisovatelkou 
Lenkou Rožnovskou

Tato mladá a velmi sympa-
tická žena píše knížky pro menší 
děti, zejména pro ty předškol-
ního věku, kterým je musí číst 
dospělí i pro ty, které se už číst 
ve škole naučily. Už jich napsala 
a vydala přes dvacet. Její knížky 
jsou půvabně veselé, plné kreseb 
a obrázků od různých autorů. 
Začínala psaním do časopisů 
pro děti a píše do nich stále. Dne 
22. října besedovala v naší obec-
ní knihovně s žáky prvních tříd. 

Dětem se beseda velmi líbila, paní spisovatelka s nimi krásně „blbla“.
AV.

Spisovatel  Jan Opatřil mezi dětmi
Beseda se spisovatelem Janem Opatřilem se uskutečnila v obecní knihovně 5. listopa-

du a byla určena 
pro žáky prvních 
tříd základní školy. 
Píše krásné knížky 
zejména pro menší 
děti. Jsou většinou 
o rybách a z nich 
napsal čtyři o kap-
říkovi Metlíkovi, 
o jeho životě, ka-
marádech i nepřá-
telích. Sám si kni-
hy také ilustruje. 
O svých knihách 
umí zajímavě vy-
právět. Děti ho za 
to milují.

AV.
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Kalendář akcí
04. 12. 2015 Vypouštění balónků s přáním k Ježíškovi (hřiště TJ Ludgeřovice)
05. 12. 2015  Mikulášská nadílka pro děti (prostory nad hasičskou zbrojnicí)
05. 12. 2015 Mikuláš (areál hřiště TJ Ludgeřovice)
06. 12. 2015 Mikulášská nadílka (Hostinec na Vrablovci)
08. 12. 2015 Jarmark (Charitní domov sv. Mikuláše)
09. 12. 2015 Zastupitelstvo obce (sál Obecního domu)
10. 12. 2015  Beseda obecní knihovny se spisovatelkou p. Janou Schlossarkovou pro 

žáky 6. tříd (knihovna)
13. 12. 2015 Adventní koncert (kostel sv. Mikuláše)

09. 01. 2016 Obecní ples (sál Obecního domu)
23. 01. 2016 Ples ČČK (Hostinec na Vrablovci)

 

M a t e ř s k á  š k o l a  L I Š Č A T A  

s . r . o .  

zve všechny děti a rodiče na veřejnou akci  

„Vypouštění balónků s přáním 
k Ježíškovi“   dne 4.12.2015 od 14:30 hod.  

                                     na fotbalovém hřišti v Ludgeřovicích. 

Na co se můžete těšit: 
• vypouštění balónků v rámci celé ČR proběhne v 15:15hod. 
• program pro děti s Klaunicí Trdlínou s Mickey a Minnie 
• Mikulášská nadílka pro všechny děti 
• ohňostroj 
• malování na obličej, prohlídka popelářského a hasičského vozu 
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 MIKULÁŠSKÁ 
NADÍLKA

 

Vstupné dobrovolné

Rodiče, doneste svým dětem balíček se jménem

Nutná rezervace stolu

Prosím kontaktuje p. Ossovou na tel.: 602

5.12.2015 

15:30 hod. 

MIKULÁŠSKÁ 
NADÍLKA 

Vstupné dobrovolné 

Rodiče, doneste svým dětem balíček se jménem 

Nutná rezervace stolu 

Prosím kontaktuje p. Ossovou na tel.: 602 267 037 

HASIČSKÁ 
ZBROJNICE 

LUDGEŘOVICE 
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ČČK Vrablovec si Vás dovoluje pozvat na 

MIKULÁŠSKOU NADÍLKU 
6. 12. 2015 v 15.00 hodin  

HOSTINEC NA VRABLOVCI 
Hraje DJ TYKON 

Vstupné dobrovolné 
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                                            Plesová sezóna 
                           v Obecním domě v Ludgeřovicích 

 
 
  
 09.01.2016 Obecní ples      
   Obec Ludgeřovice, p. Baránková – tel. 553 876 017 
 

16.01.2016 Ples TJ Ludgeřovice 
p. Kolenková – tel. 724 110 109, p. Šafarčík – tel. 602 533 373   

22.01.2016 Ples mladých     
   p. Thiel Nikolas, tel. 608 951 101 
 

23.01.2016 Hasičský ples      
SDH Ludgeřovice, p. Pudichová – tel. 604 574 219 

 

24.01.2016 Maškarní ples pro děti   

MŠ Hlučínská 
 

30.01.2016 Farní ples 
 

 05.02.2016 Ples firmy HP TREND     
  p. Strachotová – tel. 737 272 633 

 

06.02.2016 Myslivecký ples 
  Myslivecké sdružení Ostříž, p. Martínek – tel. 737 147 365 
 

07.02.2016 Maškarní ples pro děti 
  SRPDŠ   

 

12.02.2016 Valentýnská zábava  
  TJ Ludgeřovice 
 

13.02.2016 Večírek 
  Klub důchodců Ludgeřovice    

20.02.2016 Ples mladých hasičů 
SDH Ludgeřovice, p. Bielan – tel. 723 426 251 
 

27.02.2016 Studentský ples      
p. Hynek – tel. 777 053 449, p. Vočadlo – tel. 777 822 338  
 

05.03.2016 Ples TJ Ludgeřovice 
p. Kolenková – tel. 724 110 109, p. Šafarčík – tel. 602 533 373 
 

 12.03.2016 Vesnický bál ANO  
   p. Ossová – tel. 602 267 037   

19.03.2016 Josefovská zábava 
SRPDŠ, p. Grosová, tel. 606 659 302 
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Základní a mateřská škola
turistický kroužek
Prašivá 11. 10. 2015 
Malý a Velký Stožek 11. 11. 2015

V letošním školním roce měli 
žáci opět možnost přihlásit se do 
turistického kroužku. Navštěvu-
jí ho žáci osmých ročníků. Jako 
první výlet jsme zvolili nejsnazší 
výstup. Navštívili jsme známou 
horu Prašivá, kterou všichni 
zdolali bez větších obtíží. Dru-
há trasa vypadala přesně naopak. 
Vyrazili jsme na nejnáročnější 
trasu směřující na Malý a Velký Stožek v pohraničí s Polskem. Výhled byl jako vždy k neza-
placení. Všichni vyčerpaní, ale s vědomím, že těžší výstup nás už nečeká, jsme prospali cestu 
vlakem a už se těšíme na další výlet.

Mgr. Edita Przybylová

 
 

ČČK Vrablovec si Vás dovoluje srdečně pozvat  

dne 23. 1. 2016 na 

P   L   E   S,  
hrát bude kapela Victoria, 

v rámci programu taneční vystoupení, tombola, tradiční 
soutěže, večeře. 

HOSTINEC NA VRABLOVCI 
Cena vstupenky 240 Kč 

Lístky již v prodeji na tel. čísle - 602 636 423 
 

Předem velice děkujeme všem případným zájemcům přispět 
darem do tomboly, ti pak budou zveřejněni na plakátech, letácích 

a ve zpravodaji. 
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Loučení s podzimem
Mezi zdařilé akce v pod-

zimním čase, které každo-
ročně pořádáme ve školičce 
na Vrablovci společně s ro-
diči, patří Drakiáda a Uspá-
vání lesních skřítků. Ani 
letos tomu nebylo jinak. 
Draci lítali po čisté sluneč-
né obloze, počasí opravdu 
jako na objednávku a tak 
jsme akci mohli zakončit 
opékáním „vuřtů“.

V listopadu jsme spo-
lečně zamkli les a uspali 
všechny lesní skřítky. Přišel 
mezi nás i jeden opravdový 
živý a společně s dětmi jsme 
mu vyrobily spoustu malých kamarádů, aby se skřítek v lese sám nebál. Našli jsme pěkné 
místečko, kde budou odpočívat celou zimu, zazpívali písničku a pomaličku se rozloučili. 
V lese nás přepadla veliká tma, a proto každý účastník rozsvítil to, co si s sebou přinesl – 
rozsvítily se lampióny, baterky, lucerničky a díky tomu jsme našli cestu zpátky. Naše školka 
byla vidět už z dálky, byla krásně osvícená a ta světelná cestička nás zavedla k malému 
občerstvení. Prožili jsme společně pěkný a teplý podvečer a budeme 
se těšit na vánoční dílnu, kde pod vedením maminky Karly Bajnarové 
budeme vyrábět vánoční dekorace.

Děkuji rodičům, že si vždy udělají čas a přijdou s dětmi mezi nás a že nás překvapí něčím 
na zub a nějakým dobrým nápadem.

Bc. Pavla Olšáková, ZŠ a MŠ Ludgeřovice
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Vyhodnocení sběru papíru 20. 10. – 21. 10. 2015 

Výsledková tabulka ve sběru papíru tříd – nižší stupeň

Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
místo 2.A 65 kg Černý S. 366 kg
místo 3.A 47 kg Kosour V. 435 kg 
místo 4.A 46,5 kg Fryštacký F. 565 kg

Výsledková tabulka ve sběru papíru jednotlivců – nižší stupeň
1. Fryštacký Filip 4.A 565 kg
2. Kosour Vít 3.A 435 kg
3. Černý Sebastian 2.A 366 kg

Výsledková tabulka ve sběru papíru tříd – vyšší stupeň
Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
místo 7.A 45,5 kg Rumpová N. 238 kg
místo 8.A 42,6 kg Valchařová S.  339 kg 
místo 8.B 41,4 kg Jureček M.  674 kg

Výsledková tabulka ve sběru papíru jednotlivců – vyšší stupeň
1. Jureček Matěj 8.B  674 kg
2. Valchařová Sabina 8.A  339 kg
3. Rumpová Natálie 7.A  238 kg

Celkem: 13 742 kg
Děkujeme, že jste se aktivně i přes nepříznivé počasí zúčastnili sběru papíru a výherním 
třídám gratulujeme.

Vyhodnocení sběru žaludů a kaštanů
září, říjen 2015

Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů tříd – nižší stupeň
Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
místo 1.A 21,6 kg Stuchlíková K.  163 kg
místo 1.B 19,3 kg Wrbka M.  159 kg 
místo 2.A 15,4 kg Slivková K.   85 kg

Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů jednotlivců – nižší stupeň
1. Stuchlíková Kateřina 1.A 163 kg
2. Wrbka Maxim 1.B 159 kg
3. Tyralíková Sára 1.B 104 kg
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Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů tříd – vyšší stupeň
Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
místo 8.A 8,6 kg Valchařová S.   74 kg
místo 6.A 2,5 kg Horák M.   24 kg
místo 6.B 1,7 kg Frydryšek J.    8 kg

Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů jednotlivců – vyšší stupeň
1. Valchařová Sabina 8.A 74 kg
2. Mandáček Adam 8.A 60 kg
3. Horák Matyáš 6.A 24 kg

Celkem: 2 461 kg
Děkujeme, že jste se aktivně zúčastnili sběru žaludů a kaštanů a výherním třídám gra-
tulujeme.

Projekt “třiďme odpad”
Naše škola si v celoročním plá-

nu školy stanovila říjen jako měsíc 
sběru. Po úspěšném sběru papíru, 
žaludů i kaštanů a různých be-
sedách (Dýchejme čistý vzduch) 
jsme navázali na toto téma v rámci 
hodin anglického jazyka a výtvar-
né výchovy. Vyhlásili jsme soutěž 
o nejlépe zpracovaný projekt na 
téma recyklace, kterého se zúčast-
nili žáci 2. stupně. Své výkresy vy-
tvářeli samostatně nebo ve skupinkách, v anglickém jazyce se naučili novou slovní zásobu 
spojenou s tříděním odpadů. Všechny výtvory byly vystaveny v prostorách naší školy a žáci 5. 

ročníků měli opravdu náročný úkol vybrat 
mezi nimi tři nejlepší. Žákům se nejvíce 
líbila práce Kateřiny Kadlecové ze 7. B, 
která získala první místo v této soutěži. Na 
druhém místě se umístila společná práce 
Kristýny Nevřelové a Natálie Janíkové z 8. 
A a třetí místo získali žáci Radim Jašík 
a Eliška Tichá z 6. A. Tito úspěšní žáci 
byli odměněni na oficiálním vyhlašování 
vítězů ve foyer naší školy před všemi žáky 
a učiteli.

Mgr. Vendula Vrchovecká
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tradice se mají dodržovat…
V areálu ČSCH v Ludgeřovicích se 14. – 15. listopadu konala výstava papoušků, kanárů, 

která je svým rozsahem vystavovaných druhů ojedinělá v našem regionu, o čemž svědčí 
i mezinárodní účast chovatelů.

Jsme velice potěšeni, že 
ČSCH v Ludgeřovicích kaž-
doročně umožňuje našim žá-
kům zhlédnutí této překrásné 
výstavy. Vzbuzují tím u ně-
kterých dětí a mládeže zájem 
o chovatelské dovednosti. 
Tento koníček se předává tzv. 
z otce na syna. Děti se tak ve 
svém volném čase přiučují od 
starších členů ČSCH, získá-
vají vztah k okolnímu světu, 
přírodě. Všechny tyto aktivity 
pak uplatňují v běžném životě 
a se svými zvířecími miláčky 
se dostanou třeba i na “Mis-
trovství světa holubů 2015”.

Výstava se všem líbila. Děti vyzdobily svými obrázky areál chovatelů a nejkrásnější z nich 
byly odměněny sladkostí.

Děkujeme pořadatelům za dobrou spolupráci a přejeme jim hodně úspěchů.

Marie Plačková, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Za studiem do Anglie
Ve dnech 16. – 22. listopadu 2015 vyrazilo zdarma v rámci projektu “S angličtinou do 

světa” vybraných 50 žáků 7. – 9. tříd na studijní pobyt do Anglie. Po náročné cestě autobu-
sem přes Německo, Nizozemí, Belgii a Francii jsme se nakonec nalodili na trajekt přes kanál 
La Manche. Plavba byla dramatická, protože řádil silný vítr, moře bylo rozbouřené a loď se 
houpala. Po vylodění v Doveru jsme po dvou hodinách ukončili naši cestu v Oxfordu, kde 
nás přivítali místní učitelé. Vyrazili jsme na okružní prohlídku města, doprovázeni pravým 
anglickým počasím.

Po krátkém občerstvení následovala výuka s rodilými mluvčími, která se dětem líbila, 
protože si uvědomily, jak mnoho už rozumí. V podvečer si žáky vyzvedly hostitelské rodiny, 
které pro ně připravily večeři.
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Druhý den jsme zahájili výuku v 9:30, obsahem hodin byly hry, kvízy a fakta o Oxfordu 
a Londýnu. Po ukončení výuky jsme se vypravili do centra města na nákupy a potom zpět 
k rodinám.

Ve čtvrtek nás čekala dvě zajímavá místa – světoznámý Stonehenge a Bath, které proslulo 
římskými lázněmi.

Na závěr jsme si nechali procházku Londýnem, kde jsme navštívili pevnost Tower of 
London, London Eye, muzeum voskových figurín a mnohé další turistické zajímavosti 
a pamětihodnosti.

V sobotu jsme vyrazili na zpáteční cestu v ranních hodinách, takže si žáci po nalodění 
na trajekt mohli vyfotit slavné bílé útesy doverské. Po příjezdu na pevninu jsme pokračovali 
zpět do České republiky, kam jsme dorazili v neděli dopoledne. Děti přijely unavené ale plné 
dojmů, zážitků a nadšené ze všeho, co zažily.

Tento studijně – poznávací zájezd byl financován z prostředků EU v rámci projektu „S angličtinou 
do světa“. Registrační číslo projektu: CZ.1.07/1.1.00/56.0056.

Mgr. Jitka Šílová, Mgr. Zdeněk Žvaka, Mgr. Vladimíra Lišková a Mgr. Lucie Fojtíková
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Rekonstrukce budovy Dolní školy dobře pokračuje

Během posledního měsíce vyrostla hrubá stavba velké přístavby, je připraveno pokrytí 
střechy budovy novou krytinou, odstraněna jsou stará okna a otvory po nich upraveny na 
osazení oken nových, dělají se potřebné přestavby a dostavby vnitřních zdí. 

Snímky jsou z 11. 11. 2015.
AV.
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Zájmová sdružení
myslivci sdružení Ostříž uctili svého patrona sv. Huberta

Při této slavnostní 
příležitosti se mysliv-
ci sdružení Ostříž sešli 
v neděli 25. října se svý-
mi kolegy z okolních obcí 
a se starosty obcí Ludge-
řovice a Markvartovice 
v chrámu sv. Mikuláše 
ke slavnostní mši svaté. 
Oltář byl vyzdoben „po 
myslivecku“, při mši kro-
mě varhan a kostelního 
sboru hráli na lesní rohy 
studenti Vysoké lesnické 
školy v Brně. Myslivci 
byli oblečeni do zelených 
uniforem. Také ludgeřo-
vický farář Mgr. Václav Koloničný měl zelený ornát a ve svém proslovu hovořil i o tom, že 
on sám na lesnické škole studoval a byl aktivním myslivcem. Vzpomněl také tří letos zesnu-
lých členů mysliveckého sdružení Ostříž, byli to Pavel Lokaj, Arnošt Lazar, Pavel Mušálek. 
Ocenil užitečnou a záslužnou práci členů mysliveckého sdružení a popřál jim pro ni lepší 
podmínky než dosud.

Po mši se všichni odebrali do chaty Ostříž ke slavnostnímu obědu. Všechny přivítal 
předseda myslivec-
kého sdružení Ostříž 
pan Petr Stoklasa. 
Minutou ticha ucti-
li památku tří letos 
zesnulých kolegů. 
Všechny také krátce 
pozdravili starosto-
vé obcí Mgr. Daniel 
Havlík a Ing. Pavel 
Myslivec. Hlavním 
chodem slavnostního 
oběda byla svépomo-
cí připravená výborná 
daňčí svíčková. Byla 
to krásná slavnost.

AV.
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Ludgeřovický krmáš v Klubu důchodců Vrablovec
Klub důchodců Vrablo-

vec je v současné době snad 
jediný spolek, který tradici 
krmáše udržuje. Letos kr-
máš slavili ve Společenském 
domě 11. listopadu. Jako 
vždy pozvali hosty z hlu-
čínské radnice (asi třetina 
členů klubu je z hlučínských 
Rovnin) a z domácího obec-
ního úřadu. Z Hlučína po-
zvání přijali starosta města 
Mgr. Pavel Paschek, mís-
tostarostka Blanka Kotrlová 
a koordinátorka komunitní-

ho plánování Ing. Tereza Kubinová. Z Ludgeřovic vedoucí úseku správních činností Vlasta 
Bortlíková. Předsedkyně klubu paní Eva Vojevodová všechny přivítala, krátce informovala 
o aktualitách, které se klubu týkají a začal krmáš. Zpívalo se, jedlo, pilo, povídalo, také gra-
tulovalo těm, kteří slaví v listopadu narozeniny. Prostě krmášová pohoda.

AV.
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Beseda s lékařem
Klub důchodců Ludgeřovice si 11. listopadu na besedu 

do sálu Obecního domu pozval ortopeda a ortopedického 
protetika MUDr. Petra Kravczyka. Lékař ve své prezen-
taci uvedl a podrobně zejména popsal nejčastější nemoci 
a poruchy, zabýval se jejich prevencí a léčením týkající 
se chůze. Například různé deformace chodidel způsobe-
né geneticky, některými chorobami nebo i nesprávným 
obouváním. Mluvil i o nemocech kloubů a jejich léčení, 
nebo o tzv. diabetické noze a o řadě dalších témat. Také 
odpověděl na několik dotazů. Byla to velmi zajímavá a po-
učná prezentace zejména právě pro důchodce, které orto-
pedické neduhy trápí mnohem častěji než ty ostatní.

AV.

Z výstavy kanárů a exotického ptactva
Tuto tradiční každoroční podzimní výstavu, v pořadí už čtyřiadvacátou, pořádali Zá-

kladní organizace českého svazu chovatelů Ludgeřovice a Klub barevných a postavových 
kanárů – K2 Ostrava. Konala se v ludgeřovickém areálu chovatelů ve dnech 14. a 15. listopa-
du jako klubová výstava kanárů a exotického ptactva a dále jako mistrovství klubu chovatelů 
kanárů – K2 Ostrava. Patronem výstavy byla Obec Ludgeřovice. Vkusnou výzdobu výstavní 
místnosti tradičně zajistili žáci základní školy svými výkresy.

Vystaveno bylo 197 barevných kanárů, 72 postavových kanárů, 57 kříženců a 10 párů 
papoušků. Vystavovatelů bylo celkem 30, mezi nimi i z Polska a Slovenska. Vystavené ptá-
ky hodnotili v předvečer otevření výstavy 3 posuzovatelé, po jednom z Polska, Slovenska 
a ČR. V jednotlivých 
kategoriích byla vy-
hodnocena první 3 
místa, u kanárů cho-
vatele – Mistra klubu 
a Šampiona klubu. 
Vše je dokumentová-
no v přehledném ka-
talogu výstavy. Byla 
to krásná velká výsta-
va, místní chovatelé 
si za ni zaslouží velké 
uznání.

Ocenění získa-
li také ludgeřovičtí 
chovatelé – p. Arnošt 
Vraník, chovatel ka-
nárů a poštovních Ludgeřovičtí chovatelé (zleva): Arnošt Vraník, Jindřich Svoboda, Rudolf Wiaczka
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holubů, za kolekci čtyř kanárů barvy červený kobalt neintenzivní, Mistrem klubu se stal p. 
Jindřich Svoboda, chovatel poštovních holubů, který má holubník přímo v areálu chovatelů 
a prakticky denně kontroluje stav areálu a p. Rudolf Wiaczka, chovatel papoušků, jehož pár 
papoušků červenokřídlých zvítězil.

AV.

Rozšířená první pomoc
Poskytování tzv. před lékařské pomoci patří také do náplně práce dobrovolného hasiče u zásahu. Se 
základními pomůckami musí zabezpečit do dojezdu odborné pomoci akutní pomoc postiženému.

V rámci své odborné přípravy spadá první pomoc do podzimního školení. Hasiči si nej-
dříve osvěží základní znalosti a práci s pomůckami, zhodnotí jejich účel a nasazení a zopa-
kují umístění v rámci výbavy jednotky. Jednotka také využívá hasiče – zdravotníky, kteří 
jsou absolventy zvláštního kurzu první pomoci pro hasiče. Školení z nich ovšem samot-
né zdravotníky nedělá. Předpokládá se spíše jejich osobní angažovanost v situacích, kdy je 
v rámci zásahu před lékařskou pomoc poskytovat.

K procvičení první pomoci jsme využili svátku 17. listopadu. Sál zbrojnice se proměnil 
ve cvičné bojiště. Jelikož základní povědomí již hasiči získali z předchozích let, rozšířili 

jsme tentokrát školení o další ty-
pické prvky – poskytnutí pomoci 
při epilepsii, infarktu, mozkové 
příhodě, či otřesu mozku. Sa-
mozřejmě nejdříve se pozornost 
upjala na výbavu zdravotnické-
ho batohu. Prošla se celá výbava 
batohu, včetně úkonů aplikace. 
Následovaly především modelové 
situace. Jako první přišly na řadu 
pro hasiče typické – popáleniny. 
Hasiči aplikovali svou výbavu na 
figuríně, včetně rozstřižení oble-
čení. Byl nasazen kyslík. Společ-
ně se zopakovaly podněty, které 
poukazují na možnou intoxikaci 
člověka při požáru.

V druhém modelu se hasiči 
procvičili na figuríně ve správ-
ném postupu resuscitace. Tu jsme 
rozšířili o atypické možnosti – při 
tonutí, resuscitace motorkáře, do-
spělého, dětí, psa. Rovněž se tré-
novalo s různými pomůckami pro 
tuto situaci. Figurína navíc vyhod-
nocovala správné počínání hasičů.
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Třetí modelovou situací byly typy krvácení. Lidská figurína se prošla doslova od hlavy 
k patě a zkoušelo se vždy dostat krvácení pod kontrolu – z uší, nosu, úst, zápěstí apod. Zá-
roveň se zopakovaly fixace různých částí končetin.

Čtvrtou modelovou situací byl transport. Jelikož jednotka občas vypomáhá při trans-
portech pacientů záchranné službě. Zopakovala se tak manipulace s pacientem a bezpečný 
přenos. Nejčastěji ze schodů. Kladen byl také důraz na stabilitu páteře při transportu. Rov-
něž byl představen nový transportní prostředek, který JSDH bude využívat pro tuto oblast 
hasičské činnosti.

Zopakování první pomoci je přínosem také pro osobní život hasičů, kteří jsou ve skuteč-
nosti lidmi různých profesí. Takže je jistě dobře, že si první pomoc zopakoval řidič kamionu 
na cestách, student školy s mnoha studenty, rodič dvou dětí, či sportovní nadšenec. Je to 
možná i odpověď na otázku, co může udělat obyčejný občan ve světě teroru a znevažování 
lidského života – může umět základní první pomoc, která do příjezdu té odborné naopak 
mnoho lidí zachrání.

Ing. David Lange

Dar dětem 
Členové ČČK Vrab-

lovec jsou potěšeni, že 
opět mohli obdarovat 
potřebné, a to Dům 
sv. Eufrasie – Azylový 
Dům pro matky s dětmi 
v Ludgeřovicích. Dětem 
koupili sadu dětského 
nábytku do herny v hod-
notě 5000 Kč. 

S velkým díky paní 
vedoucí Aleny Starobo-
vé, DiS. udělali dětem 
radost a pomohli tak 
alespoň částečně vybavit 
hernu. 

Zuzana Konečná, 
ČČK Vrablovec
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Zajímavosti
trialové RC modely v Ludgeřovicích

Jistě jste, ze zdejších příspěvků 
a hlášení místního rozhlasu, za-
registrovali, že se v Ludgeřovicích 
dala dohromady zájmová skupina 
modelářských nadšenců. Ti působí 
při ZŠ Ludgeřovice, kde vybudo-
vali a provozují, u školního hřiš-
tě, RC offroadovou trať. Zároveň 
s touto tratí modeláři vytvořili 
i kroužek pro místní děti.

Jelikož zakládající členové – 
Jarek Kohoutek, Radim Pavlica 
a Ondra Boháč, dlouhodobě půso-
bí v závodech RC offroadového mistrovství Moravy, založili i v Ludgeřovicích sérii závodů 
pod názvem RC trial Ludger Cup 2015. Celá série obsahovala 7 závodů na dvou typech 
tratí – umělé a přírodní a startující byli rozděleni do skupin dle věku a typu vozidel. V tomto 
poháru, v kategorii Junior, zvítězil místní borec Luboš Adámek. Druhé místo obsadil další 
ludgeřovický jezdec Ondra Černík a na třetím místě skončila ostravská Tina Vavříková.

Kategorie Sériový vůz se stala kořistí Pavla Lamparta, před Davidem Bauerem a Libo-
rem Neuhubelem. Další kategorií byly vozy Speciál. Tady probíhal bratrovražedný boj sou-
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rozenců Vavříků. Úspěšnější byl nakonec Jirka, který vyhrál před Petrem. Na třetím místě 
jim sekundoval další místní jezdec, Radim Pavlica.

Ludgeřovičtí modeláři, jako jediní na Moravě, začali také pořádat terénní závody ná-
kladních modelů, tzv. trucktrial. Letos se zde odjel premiérový ročník, který zaujal spoustu 
dalších jezdců, kteří zvažují vstoupení do této kategorie.

V náklaďácích se opět odehrával souboj sourozenců Vavříkových. Tady se ale více dařilo 
Petrovi. Druhý byl Jirka Vavřík a třetí místo si vyjezdil Radim Pavlica. Zde ale musím po-
dotknout, že pár trucků se ještě nepodařilo dokončit a tudíž se na některých vozech střídali 
i dva jezdci. Ale pravidla toto umožňují.

Do budoucna chtějí modeláři svou trať dále rozvíjet a mají naplánovánou i spoustu dal-
ších akcí a závodních sérií.

Foto z našich akcí najdete na: http://rc-model-ludgerovice.rajce.idnes.cz/. Dotazy pište 
na email: rcmodelludgerovice@seznam.cz.

Závěrem bych chtěl poděkovat místnímu starostovi, Mgr. Havlíkovi, i nedávno zesnu-
lému řediteli ZŠ Ludgeřovice, Mgr. Lokajovi, za to, že nám v začátcích podali pomocnou 
ruku a podporovali nás v našem koníčku. Doufáme, že tato spolupráce bude i nadále po-
kračovat.

Za ludgeřovické modeláře Jarek Kohoutek

Z obecní kroniky za rok 1962
Další pokračování seriálu doslovných přepisů z kroniky obce Ludgeřovice (šikmým pís-

mem) s doplněním stručných komentářů. Od roku 1960 začal obecní kroniku kronikář, 
učitel Bedřich Pytlík, vylepšovat budovatelskými kresbami, jak to bylo v těch dobách pod 
vedením KSČ obvyklé. Zde je jedna z nich, ty ostatní jsou obdobné:
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Uplynulý rok byl velmi významný jak po stránce vnitropolitické, tak po stránce mezinárodně po-
litické. Koncem minulého roku skončil XII. sjezd KSČ, jehož výsledky a usnesení se staly základem 
pro několikaletou práci nejen naší strany, ale také celé Národní fronty, vlády i všech ostatních orgánů.

I v minulém roce pokračoval dále růst výroby. Plán sice v celku nebyl splněn, přesto však proti 
loňskému roku stoupla výroba o 6,2 %. V zemědělství je to růst ovšem mnohem menší. Náš průmysl 
splnil i přes řadu vážných nedostatků, které se objevily v loňském roce, plán hrubé výroby na 99 
%. V zemědělství však zůstala výroba pod úrovní plánu. Oproti průmyslu byl splněn plán hrubé 
výroby jen na 88 %, z toho sklizeň zrnin na 95,3 %, cukrovky jen na 81,6 %, brambor na 73,2 %, 
plán nákupu masa na 99,5 %. Jsme si vědomi, že se naše zemědělská výroba nerozvíjí tak, jak to 
celá naše společnost potřebuje. V uplynulém roce se ještě nedostatky naší práce stupňovaly mimořád-
ně špatnými povětrnostními podmínkami. Za celá poslední léta nebyly tak nepříznivé klimatické 
podmínky. Proto jsme měli a máme v současné době citelný nedostatek krmiv a dnes se nám mstí náš 
často málo důsledný přístup k věci a je nutno si přímo říci, že zájem o zemědělství se musí projevit 
v daleko větší pomoci všech občanů, řídících, správních a stranických orgánů.

V oblasti mezinárodní politiky jsme stáli na pokraji nukleární války. Američtí imperialisté při-
pravovali vpád na Kubu a chtěli zardousit postup socialistické revoluce na Kubě. Díky taktice So-
větského svazu a celého tábora socialismu i všech sil míru na světě, bylo zabráněno válce a revoluce 
na Kubě zachráněna. Mnozí západní politikové – stoupenci studené války, tento čin Sovětského 
svazu komentovali jako ústupek a zdůrazňovali, že je třeba v této politice síly pokračovat. My jsme 
však také nezapomínali na posilování strany, protože jsme si byli dobře vědomi, že imperialisté 
dále budou zkoušet možnosti vyprovokovat válečný požár.

Tzv. „kubánská krize“ v říjnu roku 1962 byla velmi vážná, celý svět se připravoval na hro-
zící jadernou katastrofu. Byla výsledkem šíleného jaderného zbrojení jak na straně Varšavské 
smlouvy tak i NATO. USA rozmístila taktické rakety s atomovými pumami v Turecku, 
které měly dosah na velkou část východní Evropy. SSSR tehdy vedený Chruščovem pak 
umístil tajně své rakety s jadernými náložemi na Kubu, tedy v těsné blízkosti USA, které 
vedené presidentem Kennedym si to nenechaly líbit. Bezprostředně hrozil jaderný střet. Stá-
ty Evropy i USA připravovaly obyvatelstvo na nejhorší. Asi po čtrnácti dnech se Kennedy 
s Chruščovem přece jen domluvili, Rusové své rakety z Kuby odstěhovali, mezi Washingto-
nem a Moskvou byla zřízena tzv. „horká“ telefonní linka. Krize pominula.

A proto tím více je třeba, aby náš stát byl silný, aby naše hospodářství v mírovém soutěžení 
mohlo dokázat své přednosti před kapitalistickým. Je třeba zvýšit odpovědnost, důslednost v práci, 
je potřeba vyžadovat, aby příslušní pracovníci znali dobře problémy, které mají řešit. Je samozřej-
mé, že nejde jen o odpovědnost vedoucích pracovníků, ale také o odpovědnost pracovníků vůbec, ať 
pracují kdekoliv. Jen se podívejme jen na dodržování pracovní doby na našich pracovištích, jaká 
je kvalita některých našich výrobků, proč neklesá zmetkovitost ve výrobě apod. To vše je si třeba 
uvědomit. Je třeba pracovat lépe než dříve, upevňovat naše socialistické zřízení, jednotu všech 
lidí. V mohutné politické a ekonomické jednotě a neustále rostoucím bohatství celé společnosti je naše 
budoucnost!

V roce 1962 začalo československé socialistické hospodářství ztrácet dech, nastala dost 
vážná hospodářská krize způsobená enormními výdaji na armádu a na zbrojení. Enormní 
orientace na těžký průmysl způsobila mimo jiné vážné nedostatky v zásobování obyvatelstva. 
V obchodech byl velký nedostatek spotřebního zboží a z potravin zejména masa. Koncem 
roku, hned po vánocích, byly na týden zavřeny úplně všechny obchody kromě potravino-
vých. Připravovalo se tzv. „vyrovnání cen“, čili zdražování.
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Zemědělská výroba v naší obci
Již v úvodu je třeba říci, že naše JZD hospodařilo v uplynulém roce opět špatně. Co bylo hlavní 

příčinou tohoto stavu? Vždyť hospodaření v družstvu byla věnována stálá pozornost. Na četných 
schůzích a společenských aktivech byly v minulosti přijaty dobré náměty i konkrétní opatření, které 
by výrobu určitě pozvedly. Ovšem, zde jsme u jedné z hlavních příčin neúspěchů – tato opatření 
a zlepšení se uváděla v život jen velmi pomalu, mnohá úplně zapadla v zapomenutí. A tak nedo-
statky v řízení a práci s lidmi, spojené často s malou pracovní morálkou družstevníků, přinesly opět 
finanční schodek v hospodaření našeho družstva.

Uvádím jen několik málo návrhů, které měly zlepšit výrobu: pasení dobytka do zámrazu, za-
hutňování krmiv, zakládání siláže včas, zateplení vepřína, včasné vyvážení chlévské mrvy a její 
zaorání, vyvážení fekálií v době mrazů apod.

Naše družstvo je ve výrobě stále mezi posledními v okrese. I když do čela družstva byl postaven 
s. Josef Hrdina, kterého si zvolili družstevníci opravdu spontánně, situace se změnila jen málo. 
Očekávalo se, že celkem se práce podstatně zlepší, že družstevníci budou dbát pokynů těch, které si 
sami dobrovolně zvolili a že je budou podporovat a sami pracovat tak, jak se na dobré pracovníky 
patří. Průběhem roku se zjistilo, že družstevníci sice slíbili nápravu, hlavně ve svém přístupu 
k práci, ale jinak jednali jako minulá léta. Většina družstevníků se stále domnívala, že hlavním 
zdrojem příjmu má býti záhumenek. A práci v družstvu považují za přítěž a domnívají se, že 
stát bude stále hradit výpadky v jejich hospodaření. Zapomínají však, že tato praxe nemůže jíti do 
nekonečna na úkor dělníků v závodech.

Během roku došlo k povážlivým nedostatkům při řízení výroby. Na podzim bylo např. zaseto 
zatuchlé obilí, které vzešlo jen částečně. Nebyly řádně pohnojeny pozemky určené k sázení brambor, 
do země byly sázeny brambory, které ležely dlouho ve vlečkách a tak se zapařily, mnohé shnily, a tak 
už od počátku nebyl dán předpoklad dobré úrody. Nepravidelné hnojení v minulosti způsobilo, že 
některé celky půdy nebyly hnojeny již 8 – 10 let!! Nebyly řádně ošetřeny louky, z některých z nich 
nebyla svezena řádně úroda. Zootechnikovi bylo zřejmě jedno, zda mu agronom dodá do skladů 
objemná krmiva či nikoliv. Celé představenstvo k tomu dohromady mlčelo, často se stávalo, že 
o věcech zcela logických a správných se jednalo dlouho a nakonec bez konkrétního výsledku. (Např. 
ustanovení s. Krokera k pasení krav za předem stanovenou odměnu aj., nebo oprava jímky ve vel-
kém kravíně, aby močůvka netekla zbytečně do potoka).

Naše družstvo má dnes už větší množství výrobních prostředků, s kterými se však nezachází 
šetrně. Např. po celé měsíce bylo na vlečce ve dvoře u s. Kocura hodnotné hnojivo, až se samozřejmě 
vlečka poškodila. Také většina strojů byla stále venku. Představenstvu bylo zcela jedno, že v po-
rodně prasat u s. Lassáka hynou selata a neudělalo se žádné vhodné opatření.

Také prvotní evidence, ať už na úseku agronoma či zootechnika, nebyla řádně vedena, ačkoliv 
je základem hospodaření. Jak se přitom mohla kontrolovat vykonaná práce. Také nebyl dodržován 
plán čerpání pracovních jednotek.

Je pravda, že dlouho trvající zima, časté deště i nepohoda, ovlivnily hospodářské výsledky jak 
v rostlinné tak živočišné výrobě. Ale i přes nepřízně počasí mohli naši zemědělci vyrobit o mnoho 
více, kdyby okopaninám dali více péče a na pole vyvezli včas všechna hnojiva, která měli. Vždyť 
hektarové výnosy 8 – 16 q jsou výsměchem socialistické zemědělské velkovýrobě. V mléku zůstalo 
družstvo dlužno přes 30 000 litrů, nebylo dodáno 67 tisíc vajec, hovězího masa 10 q, vepřového 7 q, 
10 vagonů brambor, 2 tisíce q cukrovky. K plnění masa je třeba ovšem říci, že dluh by byl mnohem 
větší, kdyby družstvo nebylo nuceno dát na porážku jak vepřový, tak i hovězí dobytek, aby nehynul 
hlady. Tyto dodávky šly ovšem na úkor kmenového stavu a následky se musí projevit v budoucnosti.
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V jedné věci však byla udělána cesta vpřed, zlepšilo se totiž obdělávání půdy. Příčina je v tom, 
že nyní ořou pole aktivní zemědělci, kteří si získali řidičský průkaz pro traktoristy, a tak jsou pole 
dobře upravena, jen hnojiv do půdy je stálý nedostatek.

A tak na konci roku 1962 bylo celkem jasno, že nedostatky nelze stále jen hledat mimo druž-
stvo, ale že jen důsledným plněním úkolů, zvýšením osobní odpovědnosti a především správným 
odměňováním podle vykonané práce bez zkreslování evidence, že to vše je hlavní zárukou dobrého 
hospodaření.

Jistě také složky národní fronty, které se v loňském roce zavázaly pomoci družstvu, budou ještě 
lépe pomáhat, když uvidí, že to v družstvu klape a že je řádná organizace práce. Vždyť ani všechny 
závazky nemohly býti řádně splněny vinou špatné organizace práce.

Práce místního národního výboru, život v obci
Je samozřejmé, že všechny problémy, kterými žila naše země v uplynulém roce, se promítaly 

i do života naší obce. A tak i práce našeho národního výboru byla velmi různorodá a funkcionáři 
i ostatní dobrovolní pracovníci se snažili o pokud možno nejlepší plnění úkolů, které před nimi 
stály. Práce národního výboru pokročila vpřed proto, že se zintenzivnila práce v jednotlivých komi-
sích MNV. Rada MNV ponechávala komisím úplnou volnost v rozhodování a respektovala řádně 
usnesená rozhodnutí. Komisím byly předávány všechny úkoly, které spadaly do jejich pravomoci.

Nejlepší práci vykázala v minulém roce školská a kulturní komise, která pracovala soustavně 
a pravidelně. Předsedkyní byla s. Božena Havlová, aktivně pracovali s. Mušálek Osvald, Bunček 
Evald aj. Každý měsíc se konaly schůzky, kde byly předkládány zprávy o plnění úkolů. Nedařila se 
ještě koordinace kulturní práce všech složek v obci, která je nutná, má-li dojít ke zlepšení kulturního 
života v obci.

Malá ukázka práce v komisích 
Komise Počet členů Z toho poslanců Počet schůzí ∅ účast
1. zemědělská 10 7 12 6
2. školská a kulturní 9 5 11 8
3. pro zachování veřejného pořádku 9 3 36 6
4. pro výstavbu 10 3 21 6
5. soc. zdravotní 10 4 15 6
6. pro místní hospodářství 12 6 12 8
7. f inanční 6 4 12 5
8. plánovací 8 8 4 6

Stavba nové školy pokročila do závěrečné etapy, koncem roku 1962 stála stavba nejen v hru-
bém zdivu, ale byla již zasklena, zhruba dokončena montáž ústředního topení, částečně instalace. 
Byla reálná možnost, aby vyučování v nové školní budově bylo zahájeno počátkem školního roku 
1963/64. V nové školní budově jsou budovány školní dílny a tělocvična. Za školou bylo zhruba 
vybudováno prostranství pro hřiště. Tak po patnáctiletém snažení byl téměř splněn jeden z poža-
davků našich občanů, aby se jejich děti učily v pěkné škole. Ovšem na druhé straně je třeba říci, že 
titíž občané, když byli vyzváni na jedné veřejné schůzi, aby brigádnicky pomohli při pomocných 
pracích a jen málo jich pomohlo (s. Grucman, Sassmanová, Vuišková aj.), i když byla práce řádně 
placená.
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V obci dále probíhala intensivní výstavba nových domků, přestavba starých, dokončila se vý-
stavba vodovodní sítě v oblasti finských domků a u Lipové cesty. Byly upraveny a vydlážděny 
chodníky směrem od státního statku téměř k rozcestí u hostince s. Lassaka. JZD začalo s přestavbou 
farské stodoly na kanceláře a skladiště. A tak komise pro výstavbu měla plné ruce práce.

Komise pro místní hospodářství měla také široký úsek působnosti, její úkoly byly opravdu různo-
rodé. Např. bytová otázka, sběr surovin, kontrolní práce v obchodech, rozvoj komunálních služeb. 
U komunálního podniku je třeba připomenout, že se dále rozvíjel, dosáhl přes 80 zaměstnanců 
a obratu daleko přes 2 miliony korun. V jeho čele stál jako v loňském roce s. F. Klučka, ekonom s. 
Dvorský, hlavním provozním mistrem byl s. Kašný. Je potřeba připomenout, že kontrolní práce 
neměla příliš velikou úroveň, snad to bylo zaviněno také částečným snížením počtu kontrolorů.

Finanční komise pracovala dobře, starala se o finanční úsek MNV i komunálních služeb. Na 
úseku JZD však byla věnována nedostačující pozornost revizní komisi JZD. Je samozřejmé, že 
práce MNV i život celé obce byla stále řešena a projednávána ve VO KSČ.

Jak jsem již v úvodu řekl, i když určitým záporem jsou výsledky našeho JZD. V MNV pracovalo 
celkem 34 poslanců, kteří se snažili získat občany pro veřejně prospěšnou práci. Získali závazky 
4 027 hodin pro pomoc v JZD ať už při sklizni sena, ve žních či do cukrovky. Pro zvelebení obce 
byly získány závazky 11 013 hodin. Záporem práce poslanců bylo, že nekonali pravidelné besedy 
se svými voliči v obvodech, a tak neinformovali voliče soustavně o práci a plnění úkolů národního 
výboru.

V obci pracoval také jediný občanský výbor v osadě Vrablovec. Pracoval dobře, řídil prakticky 
veškerou činnost v osadě a byl účinným pomocníkem MNV.
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Občané byli na schůze zváni prostřednictvím svých 
poslanců a vývěskami v obchodech a na nástěnných ta-
bulích. Průměrná účast 50 občanů (mimo členů MNV 
a komisí), byla však přece jen malá, vzhledem k celko-
vému počtu obyvatel v naší obci. Je třeba říci, že zájem 
občanů se také snižoval tím, že z celkového volebního 
programu byl zatím splněn jediný úkol a to výstavba 
školy. Jiné body, např. zavedení plynu, stavba hlavního 
vodovodu a kanalizace, stokrát vyžadována kanalizace 
potoka, vyrovnání nebezpečné zatáčky s častými úrazy 
u Petřkovic, nebyly plněny. Ovšem MNV nenesl na ne-
plnění vinu. Tím také aktivita občanů o něco poklesla. 
Velikou chybou ovšem bylo, že nebyla prováděna ve slož-
kách národní fronty soustavná kulturně politická práce, 
která by řádnými argumenty a důkazy zdůvodnila, proč 
některé akce nelze provést, a která by také vedla občany 
k určité konkrétní pomoci tam, kde je to nejvíce třeba.

Jediné dva snímky v obecní kronice za dobu, kdy byl kronikářem Bedřich Pytlík:

Bedřich Pytlík, kronikář

s. Josef Klečka (zemřel 1961),  
jeden z nejstarších komunistů v obci
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mateřská škola Ludgeřovice
příspěvková organizace, Hlučínská ul.

malé ohlédnutí ……
Vždy, když začne nový školní rok, všechny paní učitelky si dávají předsevzetí, že hlavní 

prioritou jejich vzdělávacího procesu je vychovat spokojené a šťastné děti, které budou při-
pravené na život, budou vybavené vším potřebným pro přechod na základní školu, která má 
na ně nemalé nároky. K tomu je třeba dát dětem dostatek podnětů a příležitostí. V naší ma-
teřské škole se o to snažíme a děláme všechno pro to, aby děti nebyly ochuzeny o prožitky, 
které jim ovlivňují tak důležitou životní etapu, jako je předškolní věk.

Kromě hlavního vzdělávacího procesu vyplývajícího z Koncepce a Školního vzdělávacího 
programu naší MŠ, organizujeme činnosti a akce, na které děti nezapomínají a vracejí se 
k nám i ve školním věku.

Také nabízíme nadstandardní aktivity, které se staly samozřejmostí a součástí našeho 
vzdělávacího procesu. Jedná se o taneční průpravu talentovaných dětí ve spolupráci s Taneč-
ní školou CARMEN. Tato 
škola rozvíjí jejich schop-
nosti a podle zájmu rodičů si 
tyto děti přebírá v pozdějším 
věku. Další aktivitou, o kte-
rou rodiče projevují zájem, 
je výuka anglického jazyka 
a keramický kroužek. Při-
jdou si na své i děti sportovně 
založené, pro které zajišťuje-
me lyžařský a plavecký kurz.

Od začátku školního roku 
se už v naší MŠ uskutečnilo 
mnoho akcí. V září se děti 
fotily firmou PHOTODI-
ENST, která rodičům vždy 
udělá radost na Vánoce.

Informace a oznámení
Jubilanti – listopad 2015
Anna Krőmrová 95 let
Anna Hajná 85 let
Evald Poledník 85 let
Igor Foniok 80 let
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
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Již třetím rokem spolupracujeme se 
Střední zdravotnickou školou a Vyšší 
odbornou školou v Ostravě, jejíž studenti 
pod vedením paní učitelky Mgr. Miriam 
Návratové zahrály dětem pohádku „Pra-
sátko Pepa“, která pojednávala o zdravém 
životním stylu a stravovacích návycích. 
Pohádka byla součástí projektu „Zdravé 
děti – šťastní rodiče“.

Tradiční podzimní akcí je naše „Uspá-
vání broučků“ s klaunem Hopsalínem. 
Tato akce je vždy zakončena lampióno-
vým průvodem a ohňostrojem na zahradě 
naší MŠ.

Aby se děti nenásilnou formou sezná-
mily i s jinými kulturami světa, pozvali 
jsme do naší MŠ hudební skupinu „AF-
RIKANA“, kterou reprezentovali tři Af-
ričané se svými hudebními nástroji a se-
znamovali děti se spoustou zajímavostí 
o jejich světadílu. Velkým zážitkem pro 
děti bylo zatančit si v rytmu afrických 
bubnů. Dětem se program líbil natolik, že jsme se rozhodli je pozvat na naší zahradní akci 
pořádanou ke Dni dětí.

Spousta kulturních a vzdělávacích akcí se odehrává v prostoru naší MŠ, využíváme na-
bídek, např. agentury GAMA, která se prezentuje výukovými programy z různých oblastí, 
neodmítáme různé divadelní společnosti.

Součástí naší práce je prezentace školy na veřejnosti a na různých akcích, mezi které pa-
tří i nedávné vystoupení 
dětí na Vánočních trzích 
v OD v Ludgeřovicích.

Zmíněné aktivity, kte-
ré jsem uvedla, jsou jen 
malým výčtem toho, co 
s dětmi děláme v našich 
prostorově stísněných 
podmínkách a doufáme, 
že se brzy dočkáme změny.

Na závěr bych chtěla 
za celý kolektiv mateřské 
školy popřát všem ob-
čanům radostné Vánoce 
a úspěšný nový rok 2016.

Margit Hvizdáková, 
ředitelka MŠ 
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Ze semináře Dýchejme čistý vzduch
Seminář se konal v sále Obecního domu 3. listopadu a připravilo ho Sdružení obcí Hlu-

čínska (www.hlucinsko.eu):

„Realizací předkládaného projektu reaguje Sdružení obcí Hlučínska (SOH) na potřebu řešení 
nepříznivého stavu ovzduší v regionu i v celém Moravskoslezském kraji. Skutečnost, že MSK 
patří k oblastem s nejhorší kvalitou ovzduší na území ČR, je obzvláště na Hlučínsku prokazatelně 
způsobeno ve značné míře i chováním a samotným přístupem místních obyvatel k problematice eko-
logického vytápění, spalování nekvalitních tuhých paliv a s tím související separaci odpadů apod.“

I v naší obci je čistota ovzduší velmi špatná. Provedené měření znečištění vzduchu pra-
chem a jedovatými látkami, zejména benzopyrenem v topné sezóně, u nás zjistilo, že vysoko 
překračuje povolené limity a je více než z poloviny způsobeno topením nevhodnými pevný-
mi palivy v nevyhovujících kamnech a kotlích v řadě rodinných domků.

Takto neutěšený stav je v řadě regionů, mezi něž patří i velká část MS kraje. Naléhavá 
potřeba řešení vedla ke zpřísnění právních předpisů. Například:

Předepisují povinnou revizi technického stavu a provozu vytápění domků odborně způ-
sobilou osobou – první povinná kontrola do konce roku 2016 a dále každé dva roky. Za 
nepředloženou revizi a za zjištěné vážné nedostatky hrozí vysoké pokuty.

V legislativním procesu je zákon, který umožní v odůvodněných případech provést kon-
trolu vytápění přímo v kotelnách domků a to obcí pověřenou osobou.

Aktuální legislativa stanovuje náročné požadavky na parametry vytápěcích zařízení. 
V ČR nejméně 80 tisíc kotelen v rodinných domcích jim nevyhovuje a bude nutné je nově 
vybavit. To nebude levné. Pro pomoc vlastníkům domů vláda ČR vyhlásila rozsáhlý dotační 
program, který bude realizován prostřednictvím krajských úřadů, z něhož bude možné za-
platit podstatnou část ceny rekonstrukce kotelen.

Smyslem semináře bylo seznámit majitelé domků s tímto dotačním programem a s pod-
mínkami pro jeho 
úspěšné využití. 
Semináře se vel-
mi aktivně účastnil 
i starosta obce Mgr. 
Daniel Havlík. Ten 
má jako náměstek 
hejtmana MS kraje 
uvedený dotační pro-
gram ve své působ-
nosti.

Účastníci semi-
náře získali řadu 
důležitých informací 
o předpisy stanove-
ných parametrech 
kotlů i paliv a hlavně 
o zmíněném dotač-
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ním programu. Škoda, že účastníků bylo jen 20, i když je zřejmé, že v naší obci se nutnost 
rekonstrukce kotelny v nejbližších letech týká stovek rodinných domků, v nichž se topí 
v nevyhovujících kotlích nevyhovujícími palivy, a proto vypouštějí do vzduchu enormní 
množství prachu a dalších škodlivých či jedovatých látek.

AV.

Oprava povrchu vozovky ul. Hlučínská
Poslední povrch 

vozovky dotčený loni 
dokončenou stavbou 
splaškové kanaliza-
ce byl opraven. Jde 
o úsek ulice Hlučínská 
od Dolní školy až po 
hranici s Petřkovicemi. 
Loni nemohl být opra-
ven, protože se tam 
budovaly a dokončo-
valy kanalizační stoky 
jako poslední a čerstvě 
zasypané rozsáhlé vý-
kopy ještě mohly sedat. 
Finální asfaltace po-
vrchu na tomto úseku 

byla dokončena 8. listopadu. Stav povrchu převažující části komunikací v naší obci je nyní 
v nejlepším stavu v historii.

Ke dni 8. listopadu byla současně dokončena finální asfaltace i v navazujícím úseku sil-
nice přes celé Petřkovice až k napojení na silnici I/56. Tento úsek byl dlouho rozkopán vel-
kými opravami a výměnami inženýrských sítí a zastávek autobusů. Konečně se zase dá bez 
problémů přes Petřkovice jezdit.

AV.

Vandalové v obci
Je středa, pochmurné, zamračené ráno 18. listopadu. Zdálo by se, že v Technických služ-

bách začne plánovaná údržba obce soustředěná na podzimní práce jako je hlavně sběr na-
padaného listí, příprava techniky a rozvoz posypového materiálu na zimní údržbu. Všechny 
tyto důležité činnosti však musely jít stranou „díky“ řádění vandalů v nočních hodinách 17. 
11. 2015. Ti nezaháleli a asi posíleni alkoholem „hrdinsky“ vyvrátili a ulámali 9 ks doprav-
ních značek na ulici Hlučínská a Lípová. Asi jim to bylo málo a tak pro jistotu vyvrátili 
fotbalovou branku na tréninkovém hřišti TJ a strhli billboardy na vstupní bráně TJ. Něco 
podobného bylo provedeno čtrnáct dní zpátky, akorát byly navíc vyvráceny branky dvě. Pra-
covníci Technických služeb proto tyto branky ukotvili do země. Ani to však vandaly neza-
stavilo. Udělali si s tím tu práci a masivní, těžké branky vyvrátili. Tihle „hrdinové“ si však 
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neuvědomují, že kromě financí, které obec musí vynaložit na opravu fotbalových branek, 
riskují své zdraví, kdy jim tento železný masiv může pádem způsobit vážný úraz. Také si 
určitě neuvědomují, že polámané značky sahající do chodníku či komunikace, mohou vážně 
ohrozit chodce či řidiče.

A tak pracovníci Technických služeb začali s opravou dopravních značek a fotbalových 
branek. Oklepání starého betonu, svařování trubek, kopání jam pro značky, jejich následné 
betonování a kotvení branek do země na hřišti. Prostě, práce dost. Tím, že škoda a následné 
opravy přesáhly částku 5000 Kč, byla událost nahlášena Policii ČR. Přitom tyto peníze by 
mohly být použity v obci na potřebnější věci.

Tito vandalové si určitě se smíchem povídají o svých siláckých činech. Staré pořekadlo 
však říká:“Tak dlouho se chodí se džbánem…“

Josef Balgar, TS Ludgeřovice

Informace – chirurgická ambulance v Hlučíně
Od 1. 11. 2015 došlo na Poliklinice v Hlučíně ke změně majitele chirurgické ambulance 

– nově ordinuje MUDr. Martin Havlík s.r.o., chirurgie a úrazová chirurgie, cévní chirurgie, 
mamologická poradna.

Ordinační hodiny od 7 – 14 hod.

Upozornění vlastníkům vozidel 
Chtěl bych tímto připomenout všem vlastníkům vozidel, kteří silniční vozidlo dočasně 

vyřadili z provozu před 1. 7. 2013, tj. mají uloženou registrační značku, či značky v tzv. 
depozitu, že pokud do konce letošního roku na příslušném registračním místě obce s rozší-
řenou působností nenahlásí, kde se nepoužívané vozidlo nachází a jaký je účel jeho využití, 
bude po 1. 1. 2016 vozidlo navždy automaticky vyřazeno z provozu.

Ing. Robert Vitásek
 vedoucí odboru dopravy MěÚ v Hlučíně
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Sport
Poslední mistrovské utkání fotbalistů

Poslední mistrovské utkání fotbalistů TJ Ludgeřovice v I. B třídě se odehrálo na domá-
cím hřišti 7. listopadu, soupeřem bylo mužstvo TJ Sokol Fryčovice. Ludgeřovičtí věděli, 
že pokud vyhrají, přezimují v tabulce na prvním místě, což se ludgeřovickému fotbalu už 
řadu let nepodařilo. Hráli proto s velkým nasazením a byli úspěšní, vyhráli 2 : 0. Po všech 
třinácti zápasech podzimní části soutěže 2015 – 2016 jsou první, mají 30 bodů za 9 vítězství, 
3 remízy a jen jednu prohru a to s impozantním skóre 29 : 7. Věřme, že stejně úspěšní budou 
i na jaře. Utkání sledovalo asi 200 spokojených diváků.

AV.

PF 2016
KRÁSNÉ A POHODOVÉ 
VÁNOČNÍ SVÁTKY,
ZDRAVÍ, ŠTĚSTÍ 
A RODINNOU POHODU 
VŠEM V NOVÉM ROCE PŘEJÍ 
A NA VAŠI OPĚTOVNOU PŘÍZEŇ 
SE TĚŠÍ 

Jiří Vjačka & Helmut Šafarčík
předseda FO & předseda TJ

 
KRÁSNÉ A POHODOVÉ VÁNOČNÍ 
SVÁTKY, 
ZDRAVÍ, ŠTĚSTÍ A RODINNOU 
POHODU VŠEM V NOVÉM ROCE 
PŘEJÍ A NA VAŠI OPĚTOVNOU 
PŘÍZEŇ SE TĚŠÍ  

       Jiří Vjačka  
&  Helmut Šafarčík 
      předseda FO & 

předseda TJ 
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POHODU VŠEM V NOVÉM ROCE 
PŘEJÍ A NA VAŠI OPĚTOVNOU 
PŘÍZEŇ SE TĚŠÍ  

       Jiří Vjačka  
&  Helmut Šafarčík 
      předseda FO & 

předseda TJ 
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Vzpěračská exhibice 2015
Oddíl vzpírání TJ Ludgeřovice, vedený panem Oldřichem Tchurzem, pozval 7. listopadu 

do Hostince na Vrablovci na vzpěračskou exhibici řadu kamarádů a kamarádek, úspěšných 
vzpěračů a vzpěraček z celého MS kraje, žáky, dorostence i dospělé, mezi nimi i mistry 
republiky, účastníky ME a MS Masters. Ti všichni téměř 4 hodiny předváděli divákům 
své umění. Bylo se opravdu na co dívat. Živě jsme mohli vidět 250 kg v mrtvém tahu díky 
Janu Gospošovi a 245 kg díky Oldřichu Tchurzovi, Roman Kubica dal 210 kg a nad hlavu 
vyšvihl 130 kg.

Na exhibici se přišel podívat i starosta obce Mgr. Daniel Havlík, který ve svém krátkém 
proslovu vysoko ocenil práci a výsledky týmu ludgeřovických vzpěračů, který dosáhl největ-
ších úspěchů ze všech místních sportovních oddílů.

AV. a Oldřich Tchurz

Jan Gospoš Roman Kubica
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 VEŘEJNÁ SOUTĚŽ 
 

Obec Ludgeřovice a TJ Ludgeřovice vyhlašují v souladu s ustanovením § 1772 a násl.  
zákona č. 89/2012 Sb., občanského zákoníku v platném znění 

  
veřejnou soutěž 

 
o nejvhodnější nabídku na uzavření smlouvy o nájmu prostor sloužících 
k podnikání a nájemní smlouvy   

  
Obec Ludgeřovice 
IČ: 00 300 390  
zastoupená starostou obce Mgr. Danielem Havlíkem 
se sídlem Obecní úřad Ludgeřovice, Markvartovická 52/48 
 
TJ Ludgeřovice 
IČ: 44738820 
Ludgeřovice, Hřiště U dvora 1161 
spolek zapsaný ve spolkovém rejstříku u Krajského soudu v Ostravě sp. zn L 475 
zastoupený Helmutem Šafarčíkem 
 
(dále jen vyhlašovatelé) 
 
-  vyzývají zájemce k podání nabídky na uzavření smlouvy o nájmu prostor sloužících 
k podnikání a nájemní smlouvy.  
 

I. 
Vymezení předmětu soutěže. 

Předmětem soutěže je: 
 

- nebytový prostor  v přízemí stavby tribuny o výměře 60 m2  v budově č.p. 1489 jiná 
stavba, stavba č.p. 1489 stojí na pozemku parc. č. 1161/2, zastavěná plocha a nádvoří 
a je součástí pozemku parc. č.1161/2, zastavěná plocha a nádvoří,  

- přístřešek s posezením před výše uvedeným nebytovým prostorem o výměře 100,88 
m2 na pozemku parc. č. 1161/1 ostatní plocha, ostatní komunikace, 

- část pozemku parc. č. 1161/1 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 158 m2 
k zajištění přístupu, vstupu do nebytového prostoru a přilehlých nemovitostí. 
 

tak, jak jsou tyto nemovitosti zapsány na LV 1149 v k.ú. a obci Ludgeřovice u Katastrálního 
úřadu pro Moravskoslezský kraj, Katastrální pracoviště Opava. 
 
Účelem nájmu bude provozování hostinské a restaurační činnosti. 
 
 
Vyhlašovaná výše minimálního měsíčního nájemného: 12.000,- Kč.  
 
Kriteria pro výběr nejvhodnější nabídky:  
  -    výše nabídnuté ceny – měsíčního nájmu; jako nejvhodnější bude vybrána nabídka 
s nejvyšším nabídnutým měsíčním nájemným. 
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      II. 

Místo a doba podání nabídky, obsah a náležitosti. 
 
Nabídka musí být podána v písemné formě, doručena poštou nebo osobně na podatelnu OÚ 
Ludgeřovice. Nabídka musí být doručena vždy v uzavřené obálce s označením „Nájem 
provozovna restaurace na hřišti v Ludgeřovicích“ nejpozději do 11. 12. 2015 do 12:00 hod 
včetně.  
Osobně doručovaná nabídka bude přijímána v pracovních dnech a v pracovní době Obecního 
úřadu Ludgeřovice.  
 
Požadované náležitosti nabídky 
 
Požadované náležitosti nabídky musí být dodrženy dle následujících požadavků, v opačném 
případě bude nabídka vyřazena pro nesplnění kvalifikačních předpokladů. 
 
Nabídka bude obsahovat: 

- uvedení jména a příjmení zájemce u fyzických osob, bydliště, datum narození;  
-     uvedení firmy u právnických osob, jeho sídla, IČ; 
- návrh měsíčního nájemného; 
- čestné prohlášení zájemce s úředně ověřeným podpisem, že je: 

a) osoba plně svéprávná, 
b) vůči jeho majetku neprobíhá insolvenční řízení, v němž bylo vydáno rozhodnutí o 

úpadku nebo insolvenční návrh nebyl zamítnut proto, že majetek nepostačuje 
k úhradě nákladů insolvenčního řízení nebo nebyl konkurs zrušen proto, že 
majetek byl zcela nepostačující nebo není v likvidaci,   

c) nemá v evidenci daňové nedoplatky, 
d) nemá nedoplatek na pojistném a na penále na veřejné zdravotní pojištění a 

příspěvku na státní politiku zaměstnanosti, 
e) že je mu stav předmětu nájmu dobře znám.  

 
- živnostenská oprávnění k předmětu činnosti hostinská činnost, prodej kvasného lihu, 

konzumního lihu a lihovin v úředně ověřené kopii, 
- popis využití předmětu nájmu. 

 
 
Smluvní podmínky  

a) závazek zájemce, že zařídí předmět nájmu vlastním vybavením nutným 
k provozování restauračního zařízení,  

b) nájemné bude hrazeno měsíčně, nájemné je bez DPH; bude-li nájemcem osoba, 
která je plátcem DPH, bude k nájemnému fakturována i DPH v příslušné výši, 

c) smlouva bude obsahovat jistotu ve výši 3 měsíčního nájemného na případné 
uhrazení škod a dlužného nájemného a služeb, 

d)  závazek zájemce, že bude provozovat v předmětu nájmu výlučně hostinskou a 
restaurační činnost,  

e) závazek zájemce, že umožní konání společenských a kulturních akcí pořádaných 
Obcí Ludgeřovice v areálu TJ Ludgeřovice, 

f) závazek zájemce, že zajistí pohoštění při pro konání fotbalových utkání to vždy po 
předchozí dohodě a za podmínek dohodnutých s TJ Ludgeřovice, 
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g) nájem na dobu 5 let s možností prodloužení na stejnou dobu, 
h) možnost zvýšení ceny nájmu o inflaci dle sdělení ČSÚ s možností jednostranného 

navýšení nájmu ze strany pronajímatele,  
i) výpovědní důvody umožňující ukončení nájmu ze strany nájemce a pronajímatele, 
j) práva a povinnosti pronajímatele a nájemce. 

 
 

III. 
Rozhodnutí o výběru nejvhodnější nabídky. 

 
Předmětem veřejné soutěže je právo toho jejího účastníka, který předložil nejvýhodnější 
nabídku uzavřít s vyhlašovateli smlouvu o právu nájmu prostor sloužících k podnikání a 
nájemní smlouvu (dále jen „Smlouva“). Předmět nájmu bude pronajat zájemci, který předložil 
nejvyšší nabídku. Pro případ, že bude předloženo více shodných nabídek, rozhodne ta, která 
byla předložena jako prvá. Doručení nabídky proto bude opatřeno vždy datem a také časem 
doručení.  
 
O výběru nejvhodnějšího zájemce z doručených nabídek rozhodne Rada obce Ludgeřovice na 
své schůzi nejpozději do 14. 12. 2015. 
 
Výběr nejvhodnějšího zájemce oznámí obec vybranému zájemci písemně nejpozději do  
18. 12. 2015. Ve stejném termínu budou vyrozuměni písemně i ti účastníci soutěže, jejichž 
nabídky byly odmítnuty. 
 
Konečné rozhodnutí o uzavření smlouvy je vyhrazeno vyhlašovatelům. Na uzavření této 
Smlouvy nemá účastník veřejné soutěže právní nárok.  
Obec Ludgeřovice zveřejní oznámení o vyhlášení veřejné soutěže vhodným způsobem, 
zejména na své úřední desce a na svých internetových stránkách. 
 
Navrhovatelé nemají nárok na náhradu nákladů, spojených s účastí v soutěži. Navrhovatelé 
jsou oprávněni nabídku změnit nebo doplnit do lhůty skončení lhůty určené k předkládání 
nabídek.  
 
Vyhlašovatelé si vyhrazují případné odmítnutí všech předložených nabídek. 
 
Vyhlašovatelé si vymínili možnost změnit v průběhu soutěže její podmínky a zároveň si 
vymínili právo soutěž o nejvhodnější nabídku na uzavření výše uvedené nájemní 
smlouvy v průběhu trvání soutěže zrušit. 
 
 
V Ludgeřovicích dne: 16. 11. 2015 
 
 
Mgr. Daniel Havlík, v.r.      Helmut Šafarčík, v.r. 
       starosta obce             předseda TJ Ludgeřovice 
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Inzerce

KADEŘnICtVí AmEtySt 
Srdečně Vás zvu do salonu AMETYST. 
nabízím:

moderní účesy•	
stříhání dámské, pánské, dětské•	
barvení, melírování, odbarvení, přelivy•	
foukanou, žehlení vlasů•	
společenské a svatební účesy•	
brazilský keratin•	 

Těším se na Vás. 
Michaela Jurčková, tel.: 730 548 133
Ostrava-Petřkovice, U Kovárny 449 (ZUŠ)
Facebook: Kadeřnictví AMETYST

e-shop tisku
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ObECní úŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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